
Počas Adventných trhov  to bolo tento rok s "vetrom o preteky”.  Aj na nás, Sološničanov, ho  bolo viac 
ako dosť.   Návštevníkov  však silný vietor  neodradil.  Prišli a podporili  naše združenia a aj ostatných 
predajcov. A určite neľutovali. V  predajných stánkoch bolo z čoho vyberať a čo ochutnať - od tradičného 
vareného vína, punču  a pečienok až po  palacinky, pukance a výborné koláčiky.   Veľkému záujmu sa 
tešila aj Výstava Betlehemov.  Narátali sme celkom 102 vystavovaných exemplárov. Tie najmenšie boli  
v  orechovej škrupinke a v šperkovničke, ten najväčší meral takmer 3 metre. Najstarší bol z roku 1921 
 a niektoré sa dorábali pár dní pred výstavou. Zaujímavé boli aj tie ručne vyrobené: maľovaný na dreve, 
na kameni, upečený z  medovníkového cesta,  vyrobený z drevených hranolov, vyšívaný, nakreslený 
 na papieri... Vidieť sme mohli čiernobiele, slamené, drevené, papierové, háčkované, 2D, 3D,  vo forme 
spoločenkskej  hry, písaný príbeh, vytlačný  na vankúšiku, jednoduché ale i hotové umelecké diela. Medzi 
ne určite patril práve ten najväčší, vyrezávaný z dreva ( na fotografii).  Zapožičal  ho  pán Michal 
Štibraný z Horných Orešan. Deti aj dospelí návštevníci pozorovali pohybujúce sa postavičky aj niekoľko 
minút.   
Už tradične sa počas Adventných trhov u nás zastavil aj Mikuláš. Tento rok si zobral so sebou 
pomocníkov anjelikov a čertíka. Niektoré deti prizanli, že nie vždy poslúchali, no sľúbili, že sa polepšia.  
Mikuláš  a jeho pomocníci sa presvedčili, že deti sú šikovné,  a tak sa všetky dočkali sladkej odmeny.  
Opäť sa  teda potvrdilo, že ak sa ľudia chcú stretnúť a zabaviť, nepriaznivé počasie ich len tak neodradí. 
Nenechajte si ani vy ničím a nikým  narušiť pokojné prežitie sviatkov.  
Nech Vám Betlehemské svetlo urobí vaše dni svetlejšie a jasnejšie! 

Sološnický
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spravodaj

Štefan Hlavatý sa narodil v 
Sološnici.  Bol kňazom a 
významným jazykovedcom.  
Kedy a čím sa zapísal do 
histórie gramatiky slovenského 
jazyka?  Viac sa  strane  3. 

V Sološnici sa zavádajú názvy 
ulíc. K súpisnému číslu domu 
pribudne aj orientačné číslo. Aká 
bude vaša adresa? Kedy si 
z m e n í t e o s o b n é d o k l a d y ? 
Informácie čítajte na strane 10. 

„Nadôležitejšou pomôckou 
učiteľa je slovo" povedal v 
rozhovore bývalý učiteľ našej 
školy Ján Oreský. Rozhovor s 
ním a s ďalšími učiteľmi Vám 
prinášame na stranách  4-5.  
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Zoznam pamätihodností 
obce  

V Sološnici  sa nachádza  viacero stavieb, objektov a 
predmetov  s historickou či kultúrnou hodnotou. Dve 
z nich: Kostol všetkých svätých a píla po Alexandrovi 
Nottnom, sú zapísané v zozname národných 
kultúrnych pamiatok.  Ďalších dvadsaťpäť sa v 
o k t ó b r i t o h t o r o k u d o s t a l o n a Z o z n a m 
pamätihodností obce Sološnica. Evidencia národných 
kultúrnych pamiatok spadá do kompetencie 
Pamiatkového úradu Slovenskej republiky, evidenciu 
pamätihodností bude viesť obec.  

Do Zoznamu pamätihodností obce Sološnica sú 
zapísané hnuteľné i nehnuteľné veci, ktoré majú pre našu 
obec lokálny význam, majú trvalú hodnotu.  Je  na nás 
všetkých, aby sme im venovali pozornosť, starostlivosť a  
zachovali ich pre ďalšie generácie. 

Cieľom schválenia zoznamu a vytvorenia evidencie 
pamätihodností na území obce Sološnica  je   aj 
oboznámenie širokej verejnosti s ich historickými 
hodnotami. 

Zoznam pamätihodností obce je „živým“ dokumentom, 
môže  sa meniť a dopĺňať na základe uznesenia  
obecného zastupiteľstva. Do evidencie pamätihodností  
sa môžu zaradiť okrem hnuteľných vecí a nehnuteľných 
vecí aj kombinované diela prírody a človeka, historické 
udalosti, názvy ulíc, zemepisné a katastrálne názvy, ktoré 
sa viažu k histórii a osobnostiam obce.  Zoznam  bol 
schválený ako všeobecne záväzné nariadenie obce 
č.1/2022 dňa 21.októbra 2022 uznesením č. 45/2022. 
Samotný zoznam je prílohou VZN a obsahuje okrem 
názvu aj  fotodokumntáciu,  polohu v obci a krátky opis 
pamätihodnosti.  

Zoznam pamätihodností obce Sološnica   

1. Sološnická fara 

2. Kaplnka Božského Srdca 

3. Obrazová krížová cesta na múre pri kostole 

4. Kaplnka Svätého kríža s 10 kaplnkami krížovej   

      cesty na cintoríne 

5. Kaplnka Panny Márie 

6. Kaplnka sv. Vendelína 

7. Kaplnka sv. Anny 

8. Kamenný kríž pri kostole 

9. Misijný kríž pri kostole 

10. Kamenný kríž Stará cesta 

11. Kamenný kríž za dedinou 

12. Kamenný kríž v poli 

13. Kamenný kríž v Sološnickej doline 

14. Božia muka v obci 

15. Socha sv. Jána Nepomuckého 

16. Socha sv. Floriána 

17. Pomník padlým hrdinom 

18. Židovský cintorín 

19. Evanjelický cintorín 

20. Budova potravného družstva 

21. Sološnický kroj  

22. Symboly obce – erb, vlajka, pečať 

23. Kronika obce Sološnica 

24. Kronika Sološnickej farnosti 

25. Súbor pamätných predmetov Dobrovoľného   

       hasičského zboru: 

-Hlavná kniha 

-Krónika Hasičského sboru v Sološnici  

-Prápor 

  

VITAJ VČELA  

Stromov a kvetov nie je nikdy dosť. V Sološnici  pravidelne  sadíme  stromy na verejných priestoroch.    
Pri cintoríne pribudlo pred pár rokmi 10 stromov Lipy malolistej, na ihrisku okrem ozdobných sliviek aj 
sakury, v parku a pri kultúrnom dome ihličňany, v škole ovocné stromy. Túto jeseň sme  sa v rámci 
projektu VITAJ VČELA!  zamerali  na výsadbu  kvitnúcich stromov a cibuľovín a na jar chceme pokračovať 
výsadbou ovocných stromov. Pri ihrisku tak pribudlo päť  kvitnúcich agátov a dva záhony trvaliek. Jarné 
cibuľoviny vo výmere 120 m2 sme vysadili v parku pri potoku,  v "špici" pri bytovkách  a menší záhon aj v 
parku v Hoštákoch.  Projekt VITAJ VČELA! bol podporený z dotačného programu Bratislavského 
samosprávneho kraja  z dotačnej schémy Individuálne dotácie 2022 sumou 1500 €. 
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 ŠTEFAN  HLAVATÝ    
„Vývoj skloňovania podstatných 
 a prídavných mien slovenských“ 

 PhDr. Štefan Hlavatý (16. decembra 1876, 
Sološnica,  † 20. júna 1923, Bratislava), kňaz , 
jazykovedec  a autor prvej vysokoškolskej učebnice 
o gramatike slovenského jazyka, ktorá uľahčila 
štúdium  najmä študentom  po vzniku prvej 
Československej republiky.  

 Áno, práve jeho meno ponesie jedna z našich ulíc. Narodil 
sa 16. decembra 1876 v Sološnici manželom Jozefovi 
Hlavatému a Juliane, rodenej Jajcayovej. Ľudovú školu 
vychodill v rodnej obci, gymnaziálne štúdiá absolvoval vo 
Svätom Jure a v Bratislave, teológiu študoval v Ostrihome.     

5. novembra 1902 ho vysvätili za kňaza.  V rokoch 
1906-1917 pôsobil ako kňaz v Nemocnici sv. Štefana v 
Budapešti. Od r. 1915 študoval slavistiku a klasickú 
filológiu na filozofickej fakulte univerzity v Budapešti, kde 
v roku 1919 získal titul doktora filozofie.  V rokoch 
1919-1923  bol stredoškolským profesorom v Bratislave. 

Veľmi intenzívne sa zaujímal o historickú jazykovedu. Už 
ako mladý študent chodieval na národné zhromaždenia do 
Turčianskeho Svätého Martina. Je  autorom už spomínanej  
vedeckej práce z oblasti historickej gramatiky „Vývoj 
skloňovania podstatných a prídavných mien 
slovenských“ (vydal SSV Trnava, 1922). Od jej vydania 
teda prešlo presne 100 rokov. Aj keď išo o jedinečnú 
publikáciu, s jej vydaním mal autor nemalé problémy.  

Táto kniha má  charakter vyskoškolskej učebnice, ktorá sa 
používala asi 15 rokov ako učebnica a bola veľkou 
pomôckou pre vtedajších študentov. Napísal ju veľmi 
prehľadne a pútavo,  študenti sa v nej ľahko orientovali a 
mnohým tak uľahčila štúdium, nakoľko inú učebnicu 
nemali.  

 Prvá časť knihy, o skloňovaní slovenských podstatných 
mien, vznikla ako dizertačná práca a keďže autor pri jej 
písaní študoval v Budapešti, bola napísaná v maďarčine. 
Hlavatý ju po návrate domov  preložil do slovenčiny, no 
márne žiadal viaceré redakcie, aby ju vydali. Po dlhom 
snažení sa diela ujal Spolok sv. Vojtecha v Trnave.  
Pokiaľ rukopis čakal na svoje vydanie,  začala sa  vynárať 
okolo tejto učebnice slovenskej gramatiky  otázka pomeru 
jazyka slovenského a českého z politického pohľadu.  
Práve autorové tvrdenie, že slovenčina a čeština nemajú 
spoločný základ,  pretože historický vývoj  českého a 
slovenského jazyka je celkom odlišný, boli v čase vzniku 
prvej  Československej republiky pre mnohých politicky  

nevhodné.  Vládla tu 
totiž mienka, ktorá 
v y h o v o v a l a n a j m ä 
českým politikom, a to,  
že slovenčina je len 
náreč ím/ podrieč im 
češtiny. 
A k o s á m n a p í s a l , 
slovenský jazyk je mu v 
slovanskej záhrade 
ovocným stromom, 
s a m o s t a t n ý m a 
z v l á š t n ým , a v š a k 
mladým a malým, a 
pre to ho susedské 
bratské stromy staršie, 
väčšie a mohutnejšie, 
brzdia v jeho samostatnom vývoji, odberajúc mu 
podmienky voľného vývoja a života. Slovenčina nie je 
dcérou žiadneho slovanského jazyka ani vnučkou 
slovanského prajazyka; slovenčina je Hlavatému priamou 
dcérou slovanského prajazyka a teda rovnoprávnou 
sestrou ostatných jazykov slovanských.  

Hlavatý prepracoval svoje dielo, a tak sa rukopis  zväčšil zo 
125 na 525 strán. Podrobným , až mravenčím skúmaním a 
rozoberaním štruktúry slovenského jazyka a pozorným 
prirovnávaním k praslovančine a k ďalším slovanským 
jazykom, historickým, ako aj čiastočne k jazykom 
indogermánskym, sa podarilo  autorovi celé dielo dostať 
do finálnej podoby.  Dostali sa sem aj výklady a informácie 
o pomere slovenčiny k češtine. Vedeckej kritike sa podrobil 
ochotne, no politické  názory nebol ochotný prijať. 
Dokonca bol toho názoru, že  práve pre to, že je Slovákom, 
je jeho dielo tak kritizované.  Pripomíname, že išlo o prvú 
učebnicu o gramatike slovenčiny, autor nemal  k dispozícii 
inú prácu, z ktorej by mohol vychádzať alebo sa o ňu 
oprieť. Začal ju koncipovať v cudzine, v čase, keď  nebola 
ustálená slovenská gramatika. Vydanie takejto publikácie 
nebol politicky podporovaný,  do popredia sa stavl najmä 
český jazyk. Tento politický postoj ho silno  zarmucoval. 
Vo svojej vlasti učil slovesnký jazyk len 4 roky, pretože v 
roku 1923 predčasne zomrel vo veku  47 rokov.  Pochovaný 
je na Ondrejskom cintoríne. Jeho hrob by sa nemal 
likvidovať, ale zachovať ako hroby iných zaslúžilých 
slavistov a národovcov. 

Z jeho práce je pre nás najdôležitejší jazykovedný dôkaz 
kontinuity staroslovienčiny a slovenčiny, ktorý je pre našu 
kultúru mimoriadne významný ako potvrdenie 
cyrilometodského dedičstva.  

Sološnica venovala svojmu rodákovi pamätnú tabuľu, 
ktorá je miestnená v Kaplnke Božského srdca.  

(použitá literatúra: Pašteka, J.: Lexikón katolíckych 
kňazských osobností Slovenska, Bratislava 2000, s. 486-487,  
Naše řeč, ročník 8 (1924), číslo 4, s. 112-123).
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Najdôležitejšou pomôckou 
učiteľa je slovo 

V kronike ľudstva sú pri roku 1932 zapísané  mnohé 
udalosti, napríklad v Dánsku vznikla známa spoločnosť 
na výrobu hračiek, ktorá neskôr prijala  názov LEGO, 
britský  lekár  Charles Scott Sherrington získal nobelovu 
cenu, pretože vysvetlil  funkciu nervovej sústavy, v 
Benátkach sa konal prvý filmový festival a v Los Angelles 
sa konali  X. letné olympijské hry.  

V kronike našej obce  je  pri roku 1932  len pár záznamov.  
Vlastne okrem pár riadkov o úrode tam môžeme čítať len 
správu o škole:  

„V roku 1932-om 15. novembra bola zrušená V. dočasne 
postavena trieda. ľud. školy, a sriadená bola I. trieda 
mešt. školy.  Trieda mešt. školy bola dočasne 
umiestnená v dome u Štefana Špotáka č.d. 170. v 
bývalom hostinci. Vyučovanie sa započalo 3-ho 
decembra 1932. Vymenovaný učiteľ na túto školu bol 
Ján Horvat, dalšy učitelia su vedeny v školskej kronike...
“ 

 Odvtedy uplynulo presne 90 rokov a škola si toto výročie 
pripomenula slávnostnou akadémiou a stretnutím 
bývalých a súčasných zamestnancov.  

Medzi najstarších účastníkov patrili Ján Oreský, jeho 
manželka Alžbeta Oreská, rodená  Plávková a Jozef 
Olšovský, ktorí sa  v rozhovore  vrátili o pár desaťročí 
späť. 

Ako si spomínate na prvé  roky vášho 
pôsobenia na našej škole?  

J.Oreský: Ja som tu učil desať rokov, od roku 1961 do 
1971.  

A.Oreská: Ja som nastúpila do školy v roku 1960. 
Dostala som siedmakov ako tiedna, kde ich bolo 45 . Bol  
medzi nami malý rozdiel, oni mali 13  a ja 19 rokov. 
Spomínam si, že tam bola Vierka Pavliková,  Lady 
Blahovič, Otilka Vaňková, Ali Šteffek... Ja som ich stále 
ťahala do lesa. Učila slovenčinu a ruštinu. 

J.Olšovský: Ja som sem prišiel v roku 1965 kedy tu bol 
riaditeľ pán Galamboš. Bol som tu do roku 1976. Potom 
som išiel do Prieval a neskôr do Rohožníka, kde sa 
otvárala nová škola 

Janko a Betka, ste manželia, zoznámili ste sa tu na 
škole?  

Ján Oreský: Áno.  Ja som prišiel o rok neskôr, až tu sme 
sa spoznali.  

   

Je to milé, že si pamätáte na svojich prvých 
žiakov.  

J.Oreský: To je ako s prvou láskou, to si človek vždy 
pamätá. Tie medzitým už neevidujete.  

Koľko žiakov  mala vtedy naša škola?  
J.Olšovský: V škole bolo vyše 500 žiakov, triedy boli až 
po „E“, to si pamätám. 

Na čo z vyučovania  v tom čase si spomínate?   
J.Oreský: Najväčšou technickou vymoženosťou na škole 
v tých dobách bolo logaritmické pravítko. Neexistovali 
také vymoženosti ako dnes a to bolo dobré - mali sme k 
sebe blízko. Aj my sme robii akadémie, organizovali 
vystupovania pri rôznych príležitostiach. 

J.Olšovský: Boli aj meotary. Bola výhoda, že pomôcky 
chodili v tzv. ústredných dodávkách. Takže každá, či už 
malá alebo veľká škola po celom Slovensku, dostala tú 
istú pomôcku. Slovo spoznorstvo neexistovalo. Každá 
škola dostala podľa počtu tried aj počet pomôcok. 
Chodili pomôcky na fyziku, chémiu, matematiku. Z 
histórie boli pomôcky slabšie.  

Pomôcky sa vyrábali  a montovali po Slovenksu. 
Napríklad na poľnohospodárskych družstvách, keď v 
zime nebolo  toľko roboty. Možno neboli  také atraktívne 
ako dnes, ale boli.  

J.Oreský: Aj tak si myslím, že najdôležitejšou pomôckou 
učiteľa je slovo.  

J.Olšovský: Bola iná doba. Deti si vážili výlety. Prešli 
sme celé Slovensko, teda Československo. Dnes by ste sa 
zavďačili deťom nejakým výletom?  Vyhýbajú sa pohybu 
aj na telesnej výchove! 

Aj  vtedy bolo toho na učiteľov dosť: porady, 
školenia,vyučovanie... Kolektív sa menil, ale dokázali 
sme držať spolu. Chodili sme na víkendové výlety do lesa 
a brali sme tam aj deti zo školy na celý víkend. Aj cez 
prázdniny sme im robili výlety. Našli sme si čas aj na 
kolektív aj na deti.  

Kde ste vyučovali, kde bola budova školy?   
A.Oreská: My sme učili v budove nad železničnou 
stanicou. Bola tam poľnohospodárska škola.  

(poznámka red. súčasné Reedukačné centrum)  

Učili sa tam žiaci na druhom stupni od  6. do 9. triedy.  
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Pani Oreská, čo ako slovenčinárka hovoríte  
na hlásateľov vo verejnoprávnej RTVS? 

No, čo Vám poviem! Hlásatelia aj moderátori robia 
také chyby, že to by som svojim žiakom nedovolila.  

Stretávali ste sa s bývalými kolegami?  
Ján Oreský: Stretli sme sa celá partia, čo sme  tu učili 
spolu: Karol Pajdlhauser, Kolenič, Fero Vépi, Anička 
Sokolová, Irena Kitnerová, Katka Kaliská, Jano Širčiš, 
Monika Mitašová a ďalší. Začali sme na 50- tke Karola v 
roku 1983  a skončili v roku 2011.  

Škoda, že mnohí dnes neprišli.  

Ako vyzerá teraz váš deň?  
J. Oreský: Staráme sa o 4-ročnú pravnučku. Sme 20 
rokov na dôchodku.  Deti bývajú blízko nás. Máme 
všetky vnúčatá pokope, vidíme si do okien. Pokiaľ sa dá, 
športujeme. Ešte v 80-tke som hrával ping pong. 
Manželka chodí stále na túry, plávať,  hráva  ping pong. 
A ja varím.  

Ďakujeme za rozhovor a želáme veľa zdravia.  
Veríme, že si na Sološnicu uchováte pekné 
spomienky.   

S hosťami  sa rozprávala starostka  Anna Čermáková 

Zo stretnutia bývalých a súčasných zamestnancov školy

zľava : Eva Dulanská,  Ján Oreský, Alžbeta Oreská, 
Kvetoslava Foltýnková, Mária Rečná a pani Vícenová

Zaujímavým programom sprevádzali postavy   
M.R. Štefánika , Ľudovíta Štúra a Adely Ostrolúckej

Stretnutia sa zúčastnili traja riaditelia školy:  
Mgr. Ivan Kordík, Mgr. Juja Nôta a Mgr. Monika Oravcová
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SOLOŠNICA  2022 vo fotografii 
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Výsledky volieb konaných  dňa 29. 10. 2022 

  

 Komunálne voľby:  

Počet voličov zapísaných v zozname voličov                    1 342 

Počet voličov, ktorým boli vydané obálky                                      492  
Počet odovzdaných obal                                  492   
Počet platných hlasovacích lístkov do obecného zastupiteľstva        479 

Počet platných hlasovacích lístkov pre voľbu starostu                           400 

  

Za starostu obce bola zvolená: Anna Čermáková s počtom hlasov     400 

Za poslancov do obecného zastupiteľstva boli zvolení: 
                        Počet  hlasov 
1. Mgr. Dominik Ralbovský        338 
2. Ing. Ján Ralbovský               326 
3. Ing. Peter Holič            265 
4. Adrian Kovár              264 
5. Ing. Lukáš Blažíček              256 
6. Ing. Róbert Kuklovský           250 
7. JUDr. Magdaléna Vláčilíková        247 
8. Ing. Peter Stanovský          242 
9. Mgr. Stanislav Stanovský       236 

 Voľby do zastupiteľstva  Bratislavského samosprávneho kraja                        

Predsedom Bratislavského samosprávneho kraja sa stal po 
druhý krát  Mgr. Juraj Droba.  V Sološnici  získal 240 platných 
hlasov,  čo bolo 59,55%.  V celom kraji získal 136 983 hlasov,  čo 
bolo 63,66% .  Pri voľbách sme si vyberali z pomedzi  ôsmich 
kandidátov.  

    

Zástupcu do zastupiteľstva BSK za náš  obvod č.15   (obvod tvoria obce od Lozorna po Plavecký 
Mikuláš ) sme si vyberali spomedzi piatich kandidátov.  V Sološnici ale i v celom regióne vyhal a v 
zastupiteľstve BSK nás bude opäť zastupovať Mgr. Peter Švaral . 

V našej obci získal 296 hlasov, čo bolo 69,48 % z odovzdaných hlasov. Celkovo vo všetkých vyššie  
spomenutých obciach získal 2155 hlasov.  

                             Držíme obom palce v presadzovaní  záujmov nášho regiónu.  

U s t a n o v u j ú c e z a s a d n u t i e o b e c n é h o 
zastupiteľstva  sa konalo 23.11.2022.  
Starostka v zmylse zákona o obecnom zriadení 
rozhodla, že jej zástupcom je Mgr. Dominik 
Ralbovský.  

       Mgr.Peter Švaral

   Mgr. Juraj DROBA 
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Aby po vianočnom kaprovi 
nezostal len upchatý odtok!

    Ako likvidujeme olej ekologicky? Je to ľahké! 

Vyprážané jedlá patria k tým menej zdravím, no  
pri vianočnom kaprovi je pre mnohých dôležitejšie 
dodržiavanie tradície. Štedrý deň si jednoducho bez 
vyprážaného kapra nevieme predstaviť. Kapra so 
šalátom zjeme, ale kde skončí olej z panvice?  Čo sa 
po vyprážaní deje v domácnostiach s použitým 
olejom?  Končil spláchnutý do záchoda alebo vyliaty 
do umývadla. Dnes sa takýchto ekologických  
prehreškov našťastie dopúšťa čoraz menej 
domácností.  Do kanalizácie tuk jednoznačne 
nepatrí. Po vychladnutí sa zrazí a kanalizáciu upchá. 
Či už v  potrubí v domácnosti, alebo spôsobí problém 
v hlavnom potrubí a na čističke. Myslíte si, že to už 
Vám môže byť predsa jedno. Omyl! Všetky náklady 
na  prevádzku kanalizácie a teda aj opravu znášame 
spoločne. Na opravu tak prispievame všetci. 

Použ itý olej je biologicky rozlož ite ľný 
komunálny odpad a aj kompostovanie je jedna z 
ciest, ako sa ho zbaviť. Ale určite nie je dobré ho do 

kompostu rozpálený len tak naliať a robiť to vo 
veľkom.  

Nelejte olej do kompostu v tekutej forme a vo 
veľkých objemoch, tým by sa mohla kontaminovať 
pôda a spodné vody. Lepšie je, keď necháte olej 
nasiaknuť do pilín, papierového kartónu alebo 
servítok a tak ho do kompostu uložíte. 

Kompost sa dá akceptovať v malom množstve, 
ale aj tak to nie je tá najsprávnejšia cesta. 
Najekologickejšie je, keď dáte oleju a tukom druhú 
šancu, vytriedite ich, ako iný komunálny odpad, a tak 
umožníte ich recykláciu. Použitý olej preto po 
vychladnutí zlejte do plastovej fľaše (pomocou 
lievika) a prineste na obecný úrad. Odtiaľ ho zoberie 
spoločnosť, ktorá má povolenie na jeho zber. Ešte raz 
pripomíname, že má ísť o fľašu alebo inú uzatváraciu 
plastovvú nádobu. Sklenená by sa mohla pri prevoze 
rozbiť a tak narobiť viac škody ako osohu. 

Predsa len sa vráťme k tomu vyprážaniu. Skúsme 
sa častejšie pýtať: Je nevyhnutné konkrétne jedlo 
v y p r áža ť? Veď v y p r áža ným j e d l o m p r í l iš 
nepodporujeme ani svoje zdravie. Často môžeme 
použiť inú prípravu: dusiť, piecť a variť, a jedlo bude 
aj tak výborné. 

Či už budete mať rybu vyprážanú, dusenú či 
pečenú, želáme Vám dobrú chuť a žiadne problémy s 
odpadom. 

S rozprávkou na cestách 
          

Občianske združenie rodičov pri Materskej škole v 
Sološnici sa zapojilo do grantového programu 
SPPravmeTo, ktorý vyhlásila Nadácia SPP.  S projektom 
"S rozprávkou na cestách" sme boli úspešní a získali 
sumu 800 EUR na nákup stojanov na bicykle a kolobežky. 

Cieľom projektu je pripraviť deťom materskej školy 
zážitkové hodiny dopravnej výchovy v duchu knižky 
Rozprávky o dopravných značkách. Deti sa oboznámia s 
dopravnými značkami, pravidlami  cestnej premávky v 
bežnom živote pri jazde na kolobežke, bicykli alebo 
prechádzke a tak neohrozovať svoju bezpečnosť. 
Zážitkovým učením sa bude vytvárať trvalo pozitívny 
vzťah k ekologickej doprave, čím sa deti stanú aktívnymi 
participantmi na vytváraní zdravého životného 
prostredia. Realizáciou rôznych aktivít sa deťom vytvorí 
možnosť vyrobiť si vlastné tričká, zúčastniť sa 
generačného preteku na kolobežkách a bicykloch, kde si 
dieťa precvičí plynulosť a zásady cestnej premávky a 
nakoniec si kolobežky a bicykle odstaví v novo 
osadených stojanoch.

Z PROJEKTU „ZELENÉ OBCE 
SLOVENSKA“ PRIBUDLO V SOLOŠNICI  73 

STROMOV 

V  roku 2020 sa obec Sološnica zapojila do národného 
projektu „Zelené obce Slovenska“. Cieľom projektu 
bolo podporiť výsadbu zelene v intraviláne obce.  Na 
jeseň tohto roka ( po viac ako dvoch rokoch od podania 
žiadosti) obec uzatvorila so Slovenskou agentúrou 
životného prostredia zmluvu na výsadbu 73 vzrastlých 
stromov v štyroch lokalitách obce.  

Výsadbu realizovala spoločnosť, ktorú vybrala 
Slovenská agentúra životného prostredia. Stromy boli 
vysadené v areáli základnej školy, za kultúrnym 
domom, na ihrisku a pri bytovom dome č.31.   

Celkovo bolo vysadených 73 stromov v druhovom 
zložení javor poľný, jarabina vtáčia, hrab obyčajný, 
čerešňa vtáčia, lipa malolistá a smrek obyčajný. 

Aj keď sme si na výsadbu počkali viac ako dva roky, 
oplatilo sa. Výsadba bola v plnej sume financovaná z 
projektu, obec platila len projekt, ktorý musel byť 
v ypracovaný osobou odborne spôsobi lou a 
zaevidovanou v zozname SAŽP.  Oveľa väčší prínos 
budú mať tieto stromy pre budúce generácie.  
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Zavádzame názvy ulíc 
  
Mnohí z našich čitateľov vedia, že  máme v obci 
schválené všeobecne záväzné nariadenie (VZN) o 
označovaní ulíc a iných verejných priestranstiev.  

Pôvodný termín platnosti tohto VZN mal byť        
1.január 2023. Z dôvodu, že prezidnetka SR vyhlásila v 
čase, keď už bolo VZN schálené,  referendum, nie je 
možné v tomto termíne vykonať túto zmenu. 

Preto bol na zasadnutí OZ dňa 12.12.2022 prijatý 
dodatok, ktorým sa platnosť nariadenia posúva na           
1. apríl 2023. 

Celý proces zavedenia označovania ulíc spočíva okrem 
spomínaného schálenia VZN v ďalších krokoch. Geodet 
zameria osi všetkých ulíc, následne obec vykoná 
doplnenie údajov  v  Registri adries. Geografická os ulice 
je priestorový údaj, ktorý označuje polohu geometrickej 
osi ulice alebo polohu iného verejného priestranstva, 
ktorá prechádza spojnicou lomových bodov ulice.  

Obec vydá občanom oznámenia o pridelení orientačného 
čísla a následne si občania môžu  bezplatne vymeniť 
osobné doklady.  

Pripomíname, že súpisné čísla (tie, čo máme teraz) sa 
nemenia, ostávajú v platnosti a toto označenie ostáva na 
domoch. Teraz bude pridelené ďalšie-orientačné číslo, 
teda doplnkové. 

Ako teda bude vyzerať nová adresa? .  

Uvádzame niekoľko možností písania adresy:  

Nová ulica 2, Sološnica, alebo: 

Nová 2, Sološnica (slovo "ulica" sa môže  pri písaní 
adresy vynechať). 

Ak chcete uvádzať súpisné aj orientačné číslo, potom 
môže byť tvar adresy nasledovný:  

Nová 124/2, Sološnica.  

Povinnosť zaviesť názvy ulíc a verejných priestranstiev 
vyplýva obci zo zákona. Okrem splnenia zákonnej 
povinosti však zavedením názvov ulíc a pridelením 
orientačných čísel zabezpečíme rýchlejšiu orientáciu 
záchranných zložiek, občanov, pošty ako i návštevníkov 
obce.

Názvy ulíc:  

1. Záhumnie  

2. Hrabník 

3. Potoky 

4. Kvetná ulica 

5. Pri mlyne 

6. Habánska ulica 

7. Veterná ulica 

8. V záhradách 

9.  Nová ulica 

10. Cintorínska ulica 

11. Slanisko 

12. Betlehem 

13. Pod kalváriou 

14. Roštúnska ulica  

15. Školská ulica 

16. Námestie Jána Turzu 

17. Námestie hrdinov 

18. Pri pálenici 

19. Hoštáky 

20. Ulica Štefana Hlavatého 

21. Krátka ulica 

22. Stará cesta 

23. Peterklínska ulica 

24. Hlavná cesta 

25. Lipová ulica
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Keď  „ Na zdravie!“ prispieva na 
zdravie. 

Aj keď Sološnica nepatrí k 
vinohradníckym oblastiam, 
p o d a r i l o s a n á m 
zorganizovať tri degustácie 
vína. Mário - na slovo a 
víno vzatý odborník - vždy 
vyskladal naozaj zaujímavú 
p o n u k u p r e v a ž n e 
Slovenských vín. Okrem 
vína vybral aj správnych hostí. Zavítal k nám riaditeľ 
vinárstva  Châtueu Topoľčianky Miloš Šefčík a aj 
riaditeľka Zväzu vinárov a vinohradníkov SR pani 
Jarmila Kaňuchová Pátková, ktorá má k našej obci 
veľmi blízky vzťah. 
A tak sa účastníci  obohatili nielen o nové chute ale i 
poznatky a zážitky. Degustovali naozaj širokú škálu 
kvalitných vín, mohli vychutnávať, porovnávať a aj 
hodnotiť. Zistili aj, ako by víno chutiť a voňať 
nemalo a to len preto, aby si to mohli cez zážitok 
zapamätať.  
  
Dopriať účasníkom kvalitné víno však  nebolo 
jediným cieľom degustácie.  
 Tým dôležitejším významom tejto  akcie  bolo 
venovať výťažok zo všetkých tohtoročných 
degustácii tomu, koho životná cesta je o voľačo 
ťažšia a peniaze mu pomôžu ju zvládnuť. A tak sme  
tento rok priniesli finančnú podporu Lukášovi 
Mečárovi.  
Starostka obce ho nakrátko pred Vianocami  
navštívila, aby mu odovzdala pozdravy a tiež 2.150 €.    
Ľahko si spočítate, že pri návštevnosti akcie okolo 25 
osôb na jednej ochutnávke a vstupnom 20€ to  

celkom nevychádza. K vyššiemu výťažku pomohlo , 
že sme viaceré vína a  pochutiny dostali. 
Organizátori takmer všetko zabezpečili "sponzorsky", 
niekto prispel vyšším vsupným a niektorí občania 
prispeli aj bez toho, aby na degustáciu prišli. 
Financie sme tak mohli nechať pre Lukáša.  

Ďakujem Miloš Šefčík, Jarmila Kaňuchová Pátková, 
že ste sa s nami podelili o vedomosti, vinárstvam 
Pereg a Château Topoľčianky za skvelé vínka, Jednote 
dôchodcov za pagáčiky,  všetkým účastníkom za 
príjemnú atmosféru ale najmä Mario Hegedüs za 
skvelú myšlienku, ktorá spája a pomáha. Lukáš aj 
tebe, že si nám umožnil robiť dobro.   
Na zdravie všetkým!  

Anna Čermáková 

P.S. Skúste  si na pohári dobrého  vína najprv  
všimnúť farbu, priehľadnosť a vôňu a až potom jeho 
chuť. Verte, že vám bude chutiť viac.   

Vypínanie  pouličného osvetlenia   od  polnoci do štvrtej  

Obec, tak ako iné spoločnosti, pociťuje zvýšenie cien za elektriku a plyn.  Priemerná ročná spotreba 
elektriky  za rok je 148 423 kWh. Najväčšiu spotrebu máme na verejnom osvetlení a na čističke odpadových 
vôd vrátane prečerpávacej stanice.  Aj napriek prísľubom vlády o zastropovaní cien, realita je cekom iná. Od 
konca roka 2020  sa do verejných obstarávaní na dodanie elektriky nikto nehlási. Obec ako i škola sú tak 
vystavené trhovým cenám, ktoré rastú zo dňa  na deň.  Preto je nevyhnutnosťou šetriť  a znižovať spotrebu. 
Obec tak pristúpila k  vypínaniu verejného osvetlenia v čase od pol noci do štvrtej hodiny rannej. V čase 
sviatkov  bude osvetlenie zapnuté počas celej noci. Ďakujeme za pochopenie.  

                                                                                  Za  prípadné vzniknuté  komplikácie sa  ospravedlňujeme. 
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 Všetkým občanom a návštevníkom obce Sološnica 
želáme pokojné prežitie Vianočných sviatkov  

a šťastný Nový rok 2023.     
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